
Az Árokszállásiak Baráti
Köre Egyesület idén ünnepli
megalakulásának 35 éves
„születésnapját”. Ünnepli ezt
annak ellenére, hogy az
ezen alkalomból tervezett
Jubileumi közgyűlés meg-
tartását a vezetőség szinte
az utolsó pillanatban elha-
lasztotta. A vezetőségi hatá-
rozat szerint az ÁBK zárt
térben tartandó csoportos
rendezvényt a zárt térben
kötelező maszkhasználat
megszűnését követően ren-

dez majd. Ezek között is első
lesz a most elhalasztott Jubi-
leumi közgyűlés.

Pedig készültünk rá kemé-
nyen. Az egyesület több mint
tíz tagja rendezte, készítette
azt a kiállítást, mellyel meg kí-
vánjuk lepni tagjainkat és vá-
rosunk lakóit. Valójában két
kiállítás készült el, több mint
egy tucat paraván terjede-
lemben, melyekhez csatlako-
zik bemutatásra szánt tucat-
nyi emléktárgy is.

Az első kiállítás címe „Álta-
luk híres-e föld” egy régi terv
megvalósításának első szaka-
sza. Az előzmények még au-
gusztusra nyúlnak vissza,
amikor felkerestük Gergely
Zoltán polgármester urat, s
kértük, tegye lehetővé, hogy a
buszmegálló épületének
délre néző helyiségében Jász-
árokszállás híres szülötteinek
életét bemutató kiállítást ké-
szíthessünk. Polgármester úr
támogatta kezdeményezé-
sünket és megtörtént a helyi-
ség szabaddá tétele, s ezt kö-
vetően kitakaríttattunk.

Folytatás a 2. oldalon.

Október 21-én kedves
meghívásnak tettünk ele-
get, amikor „A legszebb
konyhakertek” – Magyar-
ország legszebb konyha-
kertjei program idei
évben országos díjra jelölt
jászárokszállási verseny-
zőivel, valamint a helyi
zsűri tagjaival útra kel-
tünk, hogy a biatorbágyi
Juhász Ferenc Művelődési
Központban részt vehes-
sünk a 2021. évi Országos
Díjra Jelöltek Ünnepségén.

Az ünnepség célja, hogy el-
ismerésben részesítse a
programban részt vevő tele-
pülések Országos Díjra jelölt
kerteseit, akik saját települé-
sükön az adott kategóriában
a legkiemelkedőbb ered-
ményt érték el.

A jó hangulatú utazást és
szerencsés érkezést köve-
tően kezdetét vette az ünnep-

ség, ahol abban a megtisztelő
felkérésben volt részünk,
hogy a jelenlévők előtt né-
hány gondolatban összefog-
lalva megoszthassuk tapasz-
talatainkat városunk máso-
dik éve tartó részvételéről a
programban. Örömmel szá-
moltunk be a verseny pozitív
helyi fogadtatásáról, az él-
ménydús kertbejárásokról,
melyek során újabb és újabb
praktikákba nyerhettünk be-
tekintést a jászárokszállási
kerteseknél, és arról, hogy a
felnőtt korosztály mellett
nagy arányban vannak jelen
a lelkes gyermek résztvevők
városunkban.

A elismerések átadása előtt
Sári Kovács Szilvia ötletgazda,
programigazgató ünnepi be-
szédét hallhattuk, melyben
háláját fejezte ki a program-
ban részt vevő kertesek és te-
lepülések kitartó munkájáért.
Hangsúlyozta a jó példaadás

jelentőségét, mely a kertmű-
velés terén is igaz, hiszen egy
szépen művelt kert és a szor-
goskodó kertművelő láttán
előbb-utóbb lesz, aki szintén
kedvet kap. Ebben pedig ez a
program bizonyosan segít,
amit jól mutat a 9 éves fennál-
lása óta megsokszorozódott
résztvevői létszám és ezzel
együtt az azóta kertművelés
alá vont földterületek nö-
vekvő nagysága.

A programigazgató asszony
lelkesítő szavait követően te-
lepülésenként szólították az
Országos Díjra jelölteket.

Közösségi kategóriában elis-
merésben részesült Országos
Díjra jelöltként a Jászárokszál-
lási Városi Óvoda Dobó Úti
Óvodája. Az ovi kertjében vegy-
szermentesen termesztett,
egészséges növények kreatív
dekorációs elemekkel díszítve
igazi kedvcsinálóként hatnak
kicsire és nagyra egyaránt. Az
óvoda második alkalommal
csatlakozott a programhoz. Az
elismerő oklevelet Balázs
Anikó óvodavezető vette át.

Mini kategóriában Paál
Attila és felesége, Paálné
Major Krisztina kaptak Or-
szágos Díjra jelölést, és
ezzel már második alka-
lommal képviselhették tele-
pülésünket ezen az ünnep-

ségen. Saját kezűleg barká-
csolt magaságyásokban ter-
mesztenek konyhakerti nö-
vényeket. 

Kertművelési módszereik
között megtalálható a magas-
ágyások fölé helyezett fóliata-

karásos módszer, valamint az
üvegházi előnevelés. Palán-
táik a magaságyásokba kiül-
tetve, vegyszermentes gon-
dozás mellett szép, egészsé-
ges termést hoznak.

Folytatás a 3. oldalon.

orszÁgos díJra
Jelöltek ünnepségén JÁrtunk
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A fotón látható személyek balról jobbra haladva: Nagy Gábor, Pető Judit, Rédei László,
Sári Kovács Szilvia ötletgazda – programigazgató, Karcag város alpolgármestere, Pa-
álné Major Krisztina, Paál Attila, Balázs Anikó, Magdáné Csatai Mária, Nádas Illés,
Móczár Sándorné, Sári Enikő ügyvezető igazgató Magyar Mezőgazdaság Kft.

Jubileum
a szívünkben
az Ábk 35 éves születésnapjára

2021. november 3-án két
beruházás átadására került
sor Jászágón. A Belügymi-
nisztérium által meghirdetett
pályázatnak köszönhetően a
Jókai út 510 m-es szakasza
újulhatott meg a településen,
míg a Magyar Falu Program
keretein beül a polgármesteri
hivatal házasságkötő - ta-
nácskozó terme került felújí-
tásra. A beruházásokat Mo-
zsár Lászlóné polgármester
asszony, Pócs János ország-
gyűlési képviselő és Borbás
Zoltán, a megyei közgyűlés
elnöke adta át. 

Átadó ünnepség

Az ünnepségen két beruházás átadására is sor került



Szent Miklós estéjén,
azaz december 6-án a na-
gyobb gyermekek vagy a
felnőttek felöltöztek Miku-
lásnak és felkeresték a
környék kisebb gyerme-
keit és játszottak velük. 

Ez természetesen akkora
örömöt váltott ki a kisgyer-
mekekben, mint manapság,
amikor a Mikulás megláto-
gatja őket. Akkor nem volt

olyan nagy hagyománya, de
manapság általánosságban
elmondható, hogy ez is jelen
volt. Ilyenkor a kicsik az ab-
lakba tették a cipőjüket,
amibe a Mikulás édességet,
cukorkát és egy piros szalag-

gal átkötött vesszőnyalábot
hozott, ami figyelmeztette a
gyerekeket, hogy nem szabad
rosszul viselkedniük, mert azt
a Mikulás meg fogja tudni.

A kis pókocska új ott-
hont akar építeni magá-
nak. Segítsünk neki pók-
hálót építeni és bejárni az
új otthonát!

Ehhez a játékhoz
nincs szükség másra,
csak egy gombolyag
fonalra és egy WC-
papír gurigára.

A WC-papír gurigá-
ból akár gyermekünk
segítségével, akár
egyedül készítsük el
pókocskát.

A fonalra fűzzük fel,
majd a fonal végét
kössük egy székhez.
Kérjük meg gyermek-
ünket, hogy segítsen
elkészíteni a pók háló-
ját és ne feledkezzen el
különböző tárgyakhoz
erősíteni a fonalat. Gyermek-
ünknek így lehetősége van te-
kerni, fűzni, bújtatni az egész
házban a gombolyagot. Ami-

kor már úgy érezzük, tökéletes
lett a pókunk hálója, vigyük
végig a pókot rajta. A játék le-
zárásaként kérjünk segítséget
a fonal feltekeréséhez.

Ez a játék segít a térbeli tá-
jékozódás fejlesztésében, és
nagyon jó móka akár az
egész családnak.

2021. október 28-án ke-
rült sor a Polgármesteri
Hivatal dísztermében a
képviselő-testület soros
ülésére, amelyen a képvi-
selők teljes létszámban
megjelentek. 

Az ülésre írásbeli interpellá-
ció nem érkezett. Az interpel-
lációs időszakban a képviselői
hozzászólások hangzottak el. A
két ülés között végzett munká-
ról szóló beszámolót követően
döntöttek a 2022. évi városbe-
járás munkálatainak előkészí-
téséről, majd napelemparkok
és szabadtéri kondiparkok ki-
alakításának lehetőségeiről
szóló tájékoztatókat hallgattak
meg a képviselők. Ezt követte
a Városgondnokság beszámo-
lója a 2021. évi tervezett és
nem tervezett, megvalósult és
megvalósulásra váró tevé-
kenységekről, projektekről.
Módosították a 2021. évi költ-
ségvetési rendeletet, az önkor-
mányzat SZMSZ-ét és a Polgár-
mesteri Hivatal alapító okira-
tát. A képviselő-testület dön-
tött a helyi Plébánia támogatá-
sáról. Egyszeri támogatást

nyújtanak a Havas Boldogasz-
szony-kápolna oltárképe res-
taurálási költségeire. Jóvá-
hagyták a Gondozási Központ
szakmai programjának módo-
sítását. Az önkormányzat ez év
júliusában pályázatot nyújtott
be Torba dűlő elnevezésű kül-
területi út fejlesztésére. A Ma-
gyar Államkincstár hiánypót-
lási felhívást küldött, amelyben
kérte a képviselő-testületi ha-
tározat kiegészítését az érin-
tett útszakaszok helyrajzi szá-
mával. Ennek a kérésnek ele-
get téve módosították a képvi-
selők a korábbi határozatot. Az
önkormányzat tulajdonát ké-
pező Szentandrási utca
2363/5 és 2363/6 hrsz-ú,
nem közművesített, beépítet-
len területű ingatlanok el-
adásra való kijelölésének meg-
szüntetéséről döntött a testü-
let. Az ingatlanokra alacso-
nyabb vételi ajánlat érkezett,
mint az előző képviselő-testü-
leti ülésre beadott vételi aján-
latok, így az önkormányzati
vagyon védelmében nem kí-
vánják értékesíteni az ingatla-
nokat és az ingatlanok el-
adásra való kijelölését is meg-
szüntetik. A továbbiakban a
képviselők döntöttek a Rá-
kóczi u. 8/2. szám alatti ingat-

lan (volt CBA) területén kiala-
kítandó parkolók műszaki tar-
talmának jóváhagyásáról, a kö-
zösségi térrel kapcsolatban to-
vábbi egyeztetés lefolytatásá-
ról. A képviselő-testület dön-
tött a Kossuth Lajos utcai járda
Tompa M. és a Vasút utca kö-
zötti szakasza térkőburkolattal
történő felújítási projektjét il-
letően a pénzügyi keret bizto-
sításáról és a kivitelező szemé-
lyének jóváhagyásáról. Az ülés
végén az Egészségügyi, Szoci-
ális és Családvédelmi Bizottság
elnöke, Fehér Lászlóné tájé-
koztatatta a képviselő-testüle-
tet átruházott hatáskörben ho-
zott döntésről a Gondozási
Központ SZMSZ-ének jóváha-
gyása kapcsán. Ezt követően
Pető Judit, a Pénzügyi és Város-
fejlesztési Bizottság elnökének
tájékoztatója hangzott el szin-
tén az átruházott hatáskörben
hozott döntésekről, ingatlanok
mezőgazdasági művelés céljá-
ból történő bérbeadása, to-
vábbá bérleti szerződés meg-
szüntetése, bérleti díj elenge-
dése kapcsán. A zárt ülésen la-
kásvásárláshoz nyújtott helyi
támogatásról döntött a testü-
let. A következő soros testületi
ülés 2021. december 02-án
lesz.
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Még szeptemberben meg-
kezdődött a város tulajdoná-
ban levő anyagok feldolgo-
zása, melyben a művelődési
ház vezetője és munkatársai
voltak segítségünkre. A kiállí-
tás kezdeti tárgyköre Görbe
János, Kaszab Anna, Bordás
György és Fekete Gyula életé-
nek bemutatását öleli föl.
Ebből teljesen elkészült a
Görbe János és Kaszab Anna
munkásságát bemutató, 8 pa-
ravánt kitevő tablóegyüttes,
valamint rendezésre került
Bordás György hagyatéka.

A másik kiállítás az ÁBK szü-
letésnapjára készült, s a mint-
egy 4 paraván terjedelmű
anyag végigköveti az ÁBK
életét a megalakulástól napja-
inkig. A fényképek, az újságcik-
kek, az ÁBK kiadványok sora
hivatott bemutatni e nagy-
múltú egyesület tevékenységé-
nek mérföldköveit: az emlék-
művek és emléktáblák elhelye-
zését, renoválását; az ÁBK
gondozásában megjelent
Árokszállást bemutató kiadvá-
nyokat; a közösségi és egyesü-

leti rendezvényeket: a Re-
demptió emléknapján és a
nemzeti összetartozás ünne-
pén tartandó megemlékezése-
ket, a karácsonyi teadélutánt
és az Árokszállási pálinka-
mustrát, valamint a haló pora-
iból feltámasztandó Jászbált.

Sajnos a járványhelyzet
miatt a kiállítás átmenetileg
átkötözött a világhálóra, az el-
készült anyagokat folyamato-
san töltjük fel, s megtekinthető
az ÁBK Facebook oldalán. A
biztonságos feltételek létrejöt-
tét követően, remélhetőleg
már a tavasszal megtartható
Jubileumi közgyűléshez kap-
csolódóan tárgyi valóságában
is az érdeklődők elé tárul.

Hát így esett, hogy születés-
napunkon összegyűlve nem,
de lélekben összeölelkezve
emlékeztünk meg az egyesü-
let 35 éves fennállásáról.

„amit a szem
nem lÁt, a szív

azt is érzi.” 

(p. coelho)

Jubileum
a szívünkben
az Ábk 35 éves születésnapjára

Manapság nehezen tud-
juk elképzelni életünket a
technológia nélkül akár
csak egy napra is. Pedig
egykor a természet jelen-
tette a fiatalok játszóterét,
nem a virtuális tér. Nehéz
elképzelni, igaz? Egy jász-
árokszállási lakos, Szeke-
res László emlékei nyo-
mán írtam cikkemet.

A Szekeres-tó a ’40-es, ’50-
es években élte fénykorát.
Sok fiatal találta meg itt a szó-
rakozási lehetőséget, hiszen
ez volt szinte az egyetlen.

A tó és környéke minden
évszakban más-más progra-
mot jelentett az ide érkezők-
nek. Tavasszal a tó körül élő
lakók kiengedték a tóra ka-
csáikat, ez jó lehetőség volt a
fiataloknak, hogy tojáske-
reső versenyt indítsanak. A
gazdák nem bánták, hiszen a
kacsák a tojások többségét
már a házaknál megtojták, a
fiatalok 2-3 darabot tudtak
összegyűjteni a nádasban. A
versengés mellett komoly
munka is folyt, hiszen az
egyik gyöngyösi étteremből

érkező szakács kérésére
békát is fogtak a fiatalok. 10-
20 fillért kaptak egy békáért,
a legjobbak pedig 2-3 forin-
tot is összegyűjtöttek.

A nyár nemcsak a szünidő
miatt jelentett önfeledt hó-

napokat, de újabb lehetősé-
get nyújtott a szórakozásra
is. Bár a tavat több kút is táp-
lálta, előfordult, hogy a nyári
melegben kiszáradt. Ekkor a
meder alján található megke-
ményedett földdarabokból
várat építettek, megterem-
tették a Pál utcai fiúk grund-
ját. A kizöldült természetben
számháborúzni, agyaggo-
lyókkal háborúzni is lehetett.

Az ősz beköszöntével a ma
is kedvelt horgászat jelentett
kikapcsolódást, de az iskolá-
ban megtanult gúlagyakorla-
tok tökéletesítése is órákon
át lekötötte a fiatalokat.

Télen a befagyott tó jelen-
tett szórakozást. Még ha oly-
kor be is szakadt a jég, egy-
egy kedves anyuka mindig
felügyelte, hogy a gyerekek
ne fázzanak meg, legyen hol
megszárítani magukat és a
ruhákat, a forró teával pedig
felmelegedjenek, mielőtt ha-
zaérnek. A korcsolyázásra
nem mindenkinek volt lehe-
tősége, hiszen akkoriban
csak kevés családnak telt rá.
A szerencsések birsalmafa
gallyal és birsalmával vívtak
jéghoki csatákat.

Az elmúlt több mint 60
évben sokat változott a tár-
sadalom, az értékek, a szóra-
kozási lehetőség és a körül-
ményeink. Jobb vagy rosz-
szabb napjainkban? Ez vitat-
ható. Amit azonban fel kel-
lene fedeznünk, hogy a ter-
mészet közelsége, a valós
baráti kapcsolatok és az
együtt töltött értékes idő tud
nekünk is olyan maradandó
élményt nyújtani évek múl-
tán is, ahogyan a Szekeres-tó
memoárom szereplőjének.

az ’50-es évek JÁtszótere
szöveg: 
nagy kinga
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Gúlázás a nádasban

tÁJékoztató soros
képviselő-testületi ülésről

JÁtsszunk
együtt!

a pók hálójában

A játék segíti a térbeli tájékozó-
dás fejlesztését

őseink
nyomÁban 

mikulás



… majd meghal az ember.”
Fabók Mariann és Keresztes
Nagy Árpád előadásában
láthattunk egy népi, pajzán
humorral átszőtt históriát a
Petőfi Művelődési Házban
2021. november 12-én.

Az előadás előtt Lóczy
Péter, az intézmény vezetője
köszöntötte a közönséget. El-
mondta, hogy a magyar nyelv

napja alkalmából került most
színpadra ez a darab, melyet
a Déryné Program támogatá-
sával ingyenesen tekinthet-
nek meg az érdeklődők.

Az egyfelvonásos színdarab

két kiváló színész játékával
tárta elénk Böske szerelmi
életét, egészen az első bálon
átélt szerelmi tűzkeresztség-
től, a sokat megélt dédnagy-
mama óva intő szavaiig.

A 14 éven felülieknek
szóló darab főszereplőjének
élete nemcsak a testi örö-
mökről szólt, hanem egyben
saját tragédiáját is bemu-
tatta, hiszen a sokat tapasz-

talt Böske élete jórészében
boldogtalan volt, más férfi-
aknál kereste az örömöt,
melyet örökre sosem tudha-
tott magáénak. „A három-
lábú széket keresd lányom!”

- hangzott el a komédia
kulcsmondata a már sokat
tapasztalt, meglett asszony-
tól. Ha megtaláljuk életünk-
ben azt az embert, akihez
testi-lelki-szellemi kapcsolat
is fűz, akkor ne engedjük el!

Az elsőre egyszerűnek
tűnő kellékeknek és a bá-
boknak köszönhetően több
szereplő és helyszín is meg-
jelent előttünk, miközben
nem éreztük hiányát újabb
színészek színre lépésének.
A kiválóan alakított karakte-
rek mellett a népi dalok is

megidézték a szereplők lelki
hangulatát.

A virágnyelven elbeszélt
darab kiváló választás volt
„alig serdült és korosabb né-
zőknek” egyaránt.

Újból nagy megtisztelte-
tés érte csoportunkat.

2021 októberében az Egri
Főegyházmegyei Karitász
Központ által kiválasztott
lett Bódis Alajosné Irénke
néni, aki október 9-én ve-
hette át Budapesten a Ma-

gyar Szentek-templomában
a Caritás Hungarica Díjat.
Irénke néni példaértékű a
most működő csoportunk
számára is, sokat tanulhat-
tunk és tanulhatunk tőle. 

Munkáját az egri Főegy-
házmegye is a következők-
ben méltatta:

„Bódis Alajosné Irénke
néni 90 évesen mindig a hi-
téből merít szolgálatához
erőt és teszi azt, amit az
Isten iránti és a felebaráti
szeretet megkíván. Munkája
példaértékű volt 27 éven át:
szívügye volt az idősottho-
nokban élők látogatása és tá-
mogatása, valamint a kór-
házban lévő betegek lelki
gondozása. Derűs egyéni-
sége miatt nagy tisztelet
övezi mind a jászárokszállási
Szentháromság Plébánia Ka-
ritász Csoportban tevékeny-
kedő munkatársak, mind a
plébániai közösség tagjai kö-
rében. Isten áldása kísérje
életének minden napját!” 

Mi is csak társulni tudunk
a jókívánsághoz, a Jóisten
adjon jó egészséget számára,
hogy még sokáig legyen a
csoportunk aktív tagja, lelki-
leg is támogathasson ben-
nünket.

Az őszi munkák elvégzését
nagyban akadályozza, nehe-
zíti, hogy annyira száraz a
talaj, hogy csak a nagygépek
tudnak talajmunkát végezni.
A munkagépeken szakadnak
a csavarok, törnek az elemek.
A traktorok közel dupláját fo-
gyasztják az üzemanyagból,
mint normális időben szok-
tak. Nagyon kellene az eső. 

A művelődési ház felújítá-
sára megnyert pályázati ösz-
szeg 64 millió forint, amely
reményeink szerint - mivel
minden hiánypótlás teljesítve
van -, még ebben az évben fel-
használhatóvá válik. A döntés
a Kincstárnál van és tájékoz-
tatásuk szerint az írásos fel-
használási engedélyüket rövi-
desen postázni fogják. 

A CBA volt területének Tél
utcai részén 20 parkoló ke-
rült megtervezésre, amelyet
engedélyezésre a hatóságok-
hoz benyújtottunk. Az egy-
házi óvoda építési pályázata
sikeres volt, megvan a kivite-
lező és Kiss Csaba plébános
úr tájékoztatása szerint a be-
ruházás várhatóan még
ebben az évben megindul és
14 hónap áll a kivitelező ren-
delkezésére. A megépítendő
parkolók az óvoda kiszolgá-
lását is meg fogják oldani. A
parkolók, járdák jelentős te-
rületet foglalnak el a CBA
1300 négyzetméteres telké-
ből.  Zöldterület 590 négy-
zetméteren valósítható meg.
Két elképzelés versenyez
egymással, az egyik szerint a
teljes terület cserjékkel, fák-
kal kerülne beültetésre. A
másik elképzelés szerint a
könyvtár előtti park lenne itt
is leképezve, vagyis közel

200 négyzetméter burkolása
után a zöldterület csak 390
négyzetméteres maradna. A
tervező mindkét lehetőséget
kidolgozza és a képviselő-
testület a december 2-ai ülé-
sén fog dönteni. 

Új pályázat jelent meg
„Pumpa-pálya” címmel,
amely kerékpárpálya meg-
építését támogatja 50%-os
intenzitással. Helyszínként a
Szentandrási utca végén ta-
lálható volt Lengyel-tó ke-
rülne megnevezésre. Alá-
írási jogomat korlátozta a
képviselő-testület, ezért a
döntés a december 2-ai tes-
tületi ülésen történhet meg
és így december 3-án kerül-
het beadásra a pályázat. A
tervezővel sikerült megálla-
podni, hogy szerződés alá-
írása nélkül az anyagot elké-
szíti, bízva abban, hogy utó-
lag a 190.000,- Ft-os munka-
díját a testület jóváhagyja. A
beruházás 25-30 millió fo-
rint közötti összegből való-
sulhat meg, amelyből az ön-
rész 50%-os nagyságú. Az
önrészre a tartalékkeretünk-
ben van fedezet. 

Befejeződött a városköz-
pontban található öt gyalog-
átkelőhely világításkorszerű-
sítése LED-fényforrásokkal.
Ez lámpacseréket jelentett és
a postai gyalogátkelőnél egy
darab oszlop elhelyezését. Az
összes költsége 4.389.192,-
Ft volt, amely kifizetésre is
került. A gyalogátkelőhelyek
világítása eddig is szabvá-
nyos volt, de az új LED-es
fényforrások sokkal erősebb,
fehér fénnyel világítják meg
az átkelőket. Ez segítség a
gyalogosoknak és a gépko-

csivezetőknek egyaránt. A
„látni és látszani” elv így job-
ban érvényesül. 

A burkolati jelek újrafesté-
sére került sor a Szentand-
rási és Thiel Bernát utcák-
ban 1.741.932,- Ft értékben.
Az anyagi forrását a kivite-
lező cégtől jóteljesítési letét-
ként nálunk kezelt összegből
fedeztük. A Bajcsy utca és a
strand előtti parkoló felfes-
tését saját költségvetésünk-
ből rendeztük 2.326.767,- Ft
értékben. Főleg az elkövet-
kezendő ködös időszakok-
ban nagy segítséget jelente-
nek ezek a jelek a közleke-
dők részére. 

Nagyon szép, tartalmas
programot állítottunk össze a
„Jászárokszállási Téli Esték”
rendezvénysorozat kereté-
ben. Sajnos a Covid-19 vírus
negyedik hullámának elsza-
badulása után ezek nagy ré-
szét vissza kellett monda-
nunk. Legfontosabb az em-
beri élet védelme és ennek
megfelelően tömegrendezvé-
nyeket nem fogunk tartani.
Amelyik program szabad-
térre átvihető, azt meg fogjuk
oldani. A karácsonyi hangula-
tot új fényfüzérek vásárlásá-
val, felhelyezésével és az ad-
venti vásár háromnaposra
történő kibővítésével fogjuk
elérni. A művelődési ház csak
védettségi igazolvánnyal lá-
togatható, a Polgármesteri
Hivatal pedig zárt ajtók mö-
gött, főként telefonon, e-mail-
ben és ablakon keresztüli
ügyfélfogadással érhető el. 

Mindenkit kérek arra,
hogy ezeket az intézkedése-
ket fogadja el, tartsa be és
aki még nem oltatta be
magát, minél előbb csele-
kedjen! Az oltás nem csak a
beoltottat, hanem a család-
tagjait, munkatársait is védi. 

www.Jaszarokszallas.hu 3. oldal

2021. november 26. | péntek

szöveg: gergely zoltÁn 
polgÁrmester

szöveg: tóth lÁszlóné
karitÁszcsoport-vezető

szöveg:  nagy kinga
fotó: petőfi művelődési hÁz

polgÁrmester Jelenti

Folytatás az 1. oldalról.
Normál kategóriában Ré-

deiné Vágó Ibolya, Rédei
László és kislányuk, Hanna
részesült elismerésben. A
Rédei család kertjének egye-
disége a parcellázott elren-
dezésben, továbbá az azokba
szépen beillesztett gyü-
mölcsfákban rejlik, mely
nemcsak nagyfokú helyki-
használást eredményez,
hanem ideális fényviszonyo-
kat is teremt a növények szá-
mára. Kiemelkedő a megter-
melt növények sokfélesége,
továbbá a különleges nö-
vényfajták száma. Precíz ki-

vitelezésű lugasok, kordo-
nok, karózási megoldások
biztosítják a növények ren-
dezettségét és a szemet gyö-
nyörködtető látványt. Az el-
ismerést a család nevében
Rédei László vette át.

Elismerő oklevélben része-
sült továbbá Gergely Zoltán
polgármester, a Jászárok-
szállási Kertbarát Kör, amely
segítő szervezetként vesz
részt a programban, vala-
mint Nagy Gábor és Pető
Judit a koordinátori munká-
ért.

Az Országos Díjra jelöltje-
inknek az elismeréshez sze-

retettel gratulálunk, kertmű-
velő munkájukhoz további
sok sikert, jó egészséget kí-
vánunk!

Az ünnepségen megtud-
hattuk, hogy „A legszebb
konyhakertek” – Magyaror-
szág legszebb konyhakertjei
program folytatódik, és jö-
vőre immár 10. alkalommal
kerül meghirdetésre. Így a
jászárokszállási kertművelő-
ket és kertműveléshez ked-
vet érzőket egyaránt biztatni
tudjuk, hogy a téli pihenés
után újult erővel tegyék pró-
bára magukat ebben a
nemes megmérettetésben.

orszÁgos díJra Jelöltek
ünnepségén JÁrtunk

a szent erzsébet karitÁsz
csoport kitüntetettJe

Irénke néni a díjátadó ünnepségen

„azért a
kis bolondsÁgért…

"Ádámságunk és évaságunk története"



Díjátadásra került sor
azon iskolák és családok
részére, akik jelentősen
hozzájárultak a diákok
pénzügyi tudatosságának
fejlesztéséhez. A minikon-
ferenciát 2021. október 1-
jén szervezték meg Buda-
pesten, a Pénzügyminisz-
tériumban. Iskolánkat
Gyenes Nikol képvisel-
hette az OTP Fáy András
Alapítvány jóvoltából. 

Nikol Czuczor Zoltán Ben-
cével és Kisfaludi Irén tanár-
nővel az European Money
Quiz-en nyújtott európai
szintű eredményes helyezés-
ért vehette át ezt a díjat
2020-ban. Így nem is volt
kérdés, hogy elfogadja a fel-
kérést.

– Mesélj kérlek a rendez-
vényről!

– A rendezvény fő programja
a díjátadó volt, de a szervezők
szakmai programokat is szer-
veztek mellé. 10 órakor meg-
nyitották a rendezvényt a kis
létszámú társaságnak (kb. 40-
50 fő vett részt). Ezt követte a
miniszteri köszöntő és a díját-
adási ceremónia. Később dr.
Maruzsa Zoltán államtitkár
tartott előadást „Pénzügyi
edukáció a köznevelés kere-
tein belül, a digitális oktatás
tapasztalatai” címmel. Ekler
Zoltán is hasonló témában
folytatta a minikonferenciát,

amelyet kávészünet és két pa-
nelbeszélgetés követett. A díja-
zottaknak lehetőségük nyílt
beszélni az ötleteikről, tapasz-
talataikról és tervük megvaló-
sításának eredményességeiről.
Végül egy kerekasztal beszél-
getés zárta a programsort,
amelyen a Budapesti Corvinus
Egyetem, a Debreceni Egye-
tem és a Szegedi Tudomány-
egyetem képviseletében pro-
fesszorok nyilatkoztak arról,
hogy nagy sikereket értek el a
középiskolásoknak szánt köz-
gazdasági táborokkal, vala-
mint, hogy az egyetemisták
tanrendjében szinte minden
szakon igyekeznek érinteni a
közgazdaságtan alapjait. 

– Kik voltak a díjazottak? 
– Olyan diákokat és felnőtte-

ket díjaztak, akik igyekeztek
tenni a pénzügyi tudatosság
fejlesztéséért. Két érdekes ötle-
tet is bemutattak. Több hátrá-
nyos helyzetű iskola rukkolt
elő olyan ötlettel, miszerint a
gyerekek kövessék végig a méz
vagy a lekvár elkészítésének
minden lépését a szüreteléstől
a fogyaszthatóvá tételéig. Mi-
közben tapasztalatokat gyűj-
töttek, költségvetést vezettek a
gyártás során keletkezett
pénzbeli kiadásokról. Jutalmul
elfogyaszthatták vagy hazavi-
hették az elkészült mézzel
vagy lekvárral teli üvegeket.

Egy vidéki iskolában a ta-
nári kar létrehozott egy
„bankrendszert” az iskolán
belül. Ez az ötlet azt takarja,
hogy a gyerekek a jó tanul-
mányi eredményeikért zseto-

nokat kapnak, amelyeket a
tanárok írnak fel nekik. Ezt a
zsetont a diákok berakhatják
a „bankba”, hogy kamatoz-
tathassák a pénzüket. De ve-
hetnek fel kamatos hitelt,
amit a későbbiekben törlesz-
teniük kell. Aki viszont nem
szeretné bankban tartani a
„jövedelmét”, az a büfé vá-
lasztékára cserélheti el.

– Jól érezted magad a
rendezvényen?

– Igen, jól éreztem magam.
Úgy vélem, sikerült új kapcso-
latokra szert tennem és meg-
ismertem jobbnál jobb ötlete-
ket. Inspirálódtam és tanul-
tam mások eredményeiből.
Kicsit sajnáltam, hogy ne-
künk nem tudtak díjátadót
szervezni tavaly, de a mos-
tani konferencia kárpótolt
érte.  A szervezők ajándékcso-
maggal és állófogadással
vártak bennünket, amely egy
igen kedves gesztus volt. 

A pénzügyi tudatosság már
egyre fontosabb a hétközna-
pok során. Tudnunk kell
ügyesen bánni a pénzünkkel,
racionális döntéseket hozni
és okosan gazdálkodni min-
den forinttal. Hasznos tudni,
hogy mibe érdemes fektetni
és mit jobb elkerülni. Szerin-
tem nagyszerű dolog, hogy
manapság egyre több iskolá-
ban tanítják a gyerekeket a
pénzügyi alapismeretekre.
Fontos ennek a tudásnak az
elmélyítése, mert mindegyi-
küknek szükségük lesz rá
életük során.
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Október folyamán tar-
tották a Diákolimpia terü-
leti, illetve megyei fordu-
lóit, ahol sikeresen szere-
peltek tanulóink. 

Az október 19-én megren-
dezett Kézilabda Diákolimpia
területi fordulóján lánycsa-
patunk a 2. helyezést érte el,
így továbbjutott a megyei
döntőbe. A november 9-i me-
gyei fordulóban bronzérme-
sek lettek a lányok.

A csapat tagjai: Czimer Do-
rottya, Major Lili (9. A),
Bobák Alexandra, Finta
Kinga, Szedlák Luca, Takács
Jázmin, Valter Cintia (9. B),
Duba Alexandra Dóra, Lévai
Barbara Dorka (10. B) osztá-
lyos tanulók. Felkészítő ta-
náruk Ilonka Zoltán.

A november 8-i jászberé-
nyi területi fordulót futsal
sportágban megnyerték di-
ákjaink. Az aranyérmes csa-
pat tagjai: Bobák Attila,

Czuczor Szabolcs, Czuczor
Zoltán Bence, Forgó Kornél,
Forgó Milán, Kocsis Márk,
Nagy Márk, Varga László.

Felkészítő tanáruk Ilonka
Zoltán. Gratulálunk és to-
vábbi eredményes szerep-
lést kívánunk. 

2021. október 8-án tar-
tottuk a gimnáziumban a
pályaorientációs napot. A
2020-as januári alkalom-
hoz hasonlóan most is volt
Deák-diákok jöttek el,
hogy életútjukat, karrier-
jük alakulását és a levon-
ható tanulságokat bemu-
tassák a jelenlegi középis-
kolai tanulóknak.

A meghívott vendégek fog-
lalkozási köre széles spektru-
mot ölel föl. A Corvinuson ta-
nító egyetemi oktatótól
kezdve a diplomatán, rend-

szergazdán és vendéglátóson
keresztül a logisztikusig sok
továbbhaladási lehetőséget
felvillantottak az előadók.

A hivatásos katona és bizton-
ságpolitikai szakember gondo-
latai, tapasztalatai is színesítet-
ték a hallottakat. A Nemzeti
Sportügynökség kommuniká-
ciós és rendezvényszervező
igazgatója is a mi gimnáziu-
munkban tanult. Csaknem
minden volt diák hangsúlyozta
a nyelvtudás jelentőségét. Ven-
dégeink nem csupán a karrier-

építés szempontjából elemez-
ték a választott foglalkozásu-
kat, hanem bemutatták a meg-
torpanásokat, vargabetűket is,
amelyeken keresztül eljutottak

végül hivatásukhoz. Előadásaik
címe is arra utalt, hogy tapasz-
talataik átadásával szeretnék
segíteni azt, hogy a fiatalok ön-
bizalommal vágjanak neki a
pályaválasztásnak, de szükség
esetén menet közben ne félje-
nek módosítani elképzelései-
ket. „Van-e a sikernek képlete?”,
„A Csörsz-ároktól a Branden-
burgi kapuig”, „Ahány nyelvet
beszélsz, annyi embert érsz” –
hangzottak a talányos címek.

Az előadások közben el-
hangzó élmények és ismere-

tek pedig biztosan gazdagítot-
ták a diákok pályaismeretét és
reményeink szerint segítik
majd őket a jövőjüket érintő
döntések meghozatalában.

sportsikerek a deÁkban
szöveg: 
bÁgyi rita

szöveg: 
bÁgyi rita

szöveg: 
Jakus fanni anna

Kézilabdás lányok

Az aranyérmes futsal-csapat

pÁlyaorientÁciós
nap a gimnÁziumban

Idén karácsonykor an-
gyalok járják az árokszál-
lási utcákat. Angyalok,
akik olyan gyermekek
számára is ajándékot hoz-
nak, akiknek máshogy
nem lenne semmi a fa
alatt. Jászárokszálláson
idén karácsonykor csoda
történhet!

Keressétek az angyaldobo-
zokat a városban! Ide írhat-
játok be azokat a címeket,

ahol szerintetek olyan rászo-
ruló gyermekek élnek, akik-
nek máshogy idén nem
lenne ajándék a fa alatt.

Az ajándékok leadási pont-
járól később az interneten
lesz részletesebb tájékozta-
tás. Bármilyen ajándékot szí-
vesen fogadunk, amit ti is szí-
vesen kapnátok vagy kapta-
tok volna gyermekként.
Lehet autó, baba, építőkocka,
zenélő játék, regény, képes-
könyv, társasjáték stb. Sajnos

élelmiszert nem veszünk át,
ugyanis nem tudnánk megfe-
lelő körülmények között tá-
rolni. A számítógépes játé-
kok, DVD-k, CD-k, XBOX,
play-station játékok szintén
nem átvehetők, mert nem
tudjuk, hogy a családoknak
milyen elektronikai felszere-
léseik vannak.

Mindent megteszünk, hogy
az idei évben a rendezvényt
megtarthassuk, de a COVID-
19 járvány miatt a változta-
tások jogát fenntartjuk az
aktuális járványügyi rende-
letnek megfelelően.

JÁszÁrokszÁllÁsi
karÁcsonyi

csoda
szöveg: gÁl lÁszlóné vica

A pályaorientációs nap előadói

pénzügyi
tudatossÁg

feJlesztéséért-díJ



Az országos karitászhoz
csatlakozva 2021. október
24-én ünnepeltük újjáala-
kulásunk 27. évfordulóját.

Országosan a megalakulás
éve 90 évvel ezelőttre tevődik,
itt Jászárokszálláson már
1930. november 19-én meg-
alakult a karitász egyesület
Aczél József esperes – plébá-
nos kezdeményezésére. Kari-
tász elnöknek özv. Móczár An-
dornét választották. 1939. ja-
nuár 20-án bekövetkezett ha-
lála után februárban Magyar
Béláné lett a karitatív csoport
elnöknője. 1944 júniusáig
nyomon tudjuk követni az ak-
kori időszakban megjelenő
Jászvidék cikkei nyomán a te-
vékenységüket. A második vi-
lágháború tombolása és az azt

követő társadalmi viszonyok
miatt a szeretetszolgálat csak
titokban tudta kifejteni tevé-
kenységét városunkban is. 

Újjászervezés Jászárokszál-
láson 1994. január 1-el kezdő-
dött az akkori plébános, Gye-
nes Gyula pápai prelátus indít-
tatásával. Nyugdíjba vonulása
után, 2014-től Kiss Csaba
apátplébános a lelki vezetőnk. 

Az újjászervezéskor, 1994-
ben a Szent Erzsébet Karitász
Csoport vezetésével Bódis Zol-
tánné került kinevezésre. 

Akkor az egri egyházmegye
karitász igazgatója Jéger Ká-
roly pápai prelátus, Mezőkö-
vesd plébánosa volt, aki 2008-
ig vezette az Egri Egyházme-
gye karitász csoportjait. 2008-
tól Árvai Ferenc atya az igaz-
gató. Az országos karitász
igazgató Écsy Gábor atya. Én

2006-ban kaptam meg a cso-
port vezetését. Jelenleg 28 ta-
gunk van. Elmondhatjuk, meg-
közelítőleg tudjuk tartani a
tagság létszámát, mivel az
1995-ös jelenléti ív alapján 31
tagja volt a csoportnak.

Főbb tevékenységeink közé
tartozik: a rászorultak támo-
gatása, az idős, magányos sze-
mélyek figyelemmel kísérése,
támogatása, segítése, a krízis-
helyzetbe jutottak felülvizsgá-
lata, továbbítása illetékes szer-
vezetek felé, megadva a segí-
tésre szorulóknak a lehetősé-
get a mélypontból való kiju-
táshoz. 

Anyagiakkal csak akkor tu-
dunk segíteni, de nem pénz
formájában, ha csoportunk is
támogatva van magánszemé-
lyek által.

Ilyen formában tudjuk tá-
mogatni a rászorult nagycsa-
ládosokat, a magukra maradt
idős személyeket, a sérülten
születetteket szeretetcsomag-
gal karácsonyra, tartós élelmi-
szerrel évente kettő alkalom-
mal. Ehhez a gyűjtésen kívül
Dr. Gergely Sándor és felesége
is hozzájárul anyagiakkal. A
gyermekeket Mikulásra csoki-
mikulással ajándékozzuk meg,
ezt is egy támogatónk bizto-
sítja. Tanszervásárlási utal-
vánnyal a tanévkezdés előtt a
rászorult nagycsaládokat se-
gítjük. A COVID időszakában
több alkalommal fertőtlenítőt
is tudtunk juttatni a rászorult
családok számára.

Volt időszak, hogy a központ-
tól kapott pénzt a krízishely-
zetbe jutottak megsegítésére
lehetett fordítani, így például

szén vásárlására, gyógyszer ki-
váltására, kifizetetlen számlák
fizetésére, szigorú elszámolási
mód mellett. Volt, amikor a
központból kapott kályhákat
tudtuk kettő családnak is eljut-
tatni és kicsi babák részére fél
évre elegendő pelenkával segí-
tettünk szintén két családot.
Volt, hogy bébiételt, zoknikat,
lisztet kaptunk a központtól és
juttathattuk el a családoknak.
Az időseket az idősek napján
megvendégeljük, szerény aján-
dékkal ajándékozzuk meg. Sok
éven keresztül a Szent Margit
Gyógyszertár is besegített az
ajándékokba. 

Erzsébet tájékán megszen-
telt Erzsébet-kenyeret (zsöm-
lét) osztunk a szentmiséken
részt vevőknek, melyet a Csé-
csei pékség ingyen adományoz.

Az Apartmanház lakóit havi
rendszerességgel látogatjuk.
Volt időszak, hogy Erzsébet
naphoz közeli időszakban bált

rendeztünk, aminek bevételét
a Közösségi Ház udvarán, nyár
folyamán fölállított sátor meg-
vásárlására tudtuk fordítani.
Az önkormányzattól kapott
pályázati pénzen évtizedek
óta gyermekek foglalkoztatá-
sához vásároltunk eszközöket.

2008-tól kiállítással csatla-
kozunk a város naphoz. Mind-
annyiunk számára emlékeze-
tes az Élő Betlehem is. Kará-
csony tájékán az ANGYALBA-
TYU (cipős doboz) gyűjtése is
hozzánk tartozik.

Folyamatosan gyűjtjük a
használható ruhákat cipőket,
konyhafelszerelési cikkeket,
amit hirdetés útján meghatá-
rozott időpontokban ingyen
kiosztunk. Kívánok mindenki-
nek hasznos időtöltést a cso-
portunk által szervezett prog-
ramjainkon.

Október 19-én a 10. B, a
10. A és a 11. A osztályok
osztályterem-színházi elő-
adáson vettek részt. A dara-
bot Scherer Péter rendezte
és Simkó Katalin, valamint
Moldvai Kiss Andrea adta
elő. Az előadás alapja Beate
Tersa Hanika: Soha senki-
nek című regénye volt.

A történet egy 13 éves kis-
lányról szól, aki visszaemléke-
zik sötét, eltitkolt gyerekko-
rára. Hogyan bánt vele saját
nagyapja. Hogyan vonta őt be
a szeretet leple alatt beteges
fantáziáiba. Hogyan közele-
dett felé testileg is és hogyan
zsarolta meg, hogy ne szóljon
erről senkinek. A kislány
mindezt eltűrte, de az agyát ki-
kapcsolta, csak a teste volt ott.
Ezek az emlékek törnek rá,
amikor egy zongoraóra után
kettesben maradt a nagyapá-
val, aki váratlanul szájon csó-
kolja. A kislány vívódik, hogy
elmondja-e valakinek a ször-
nyű titkot. Sem apjára, sem
anyjára nem számíthat. Ez a
lelki helyzet kihat a fiúkkal
való kapcsolatára is.

Az osztályterem-színházi
előadások jellegzetessége,
hogy az iskolai környezet (a

gimiben a fizikaterem) válik
színházzá, a színtársulat kis
létszámú, így a színészek
több szereplőt is megelevení-
tenek. Ebben a darabban a fi-
atalabb színésznő férfi sze-
replők bőrébe is belebújt. Ál-
talában a fiatalokat érintő je-

lenségekről szólnak a dara-
bok, amelyek feldolgozását a
darab után egy szakértő által
vezetett beszélgetés is segíti.

Ezt az előadást először fur-
csának, megrázónak találtam,
de később megértettem azt,
hogy a meghallgatása hasznos
és aktuális is lehet. A hírekben
rengeteget lehet hallani a csa-
ládon belüli erőszakról, a fia-
talok beteges célokra történő
használatáról, kiszolgáltatott-
ságukról, és hogy nem mer-
nek segítséget kérni. Ha ezek-
ről a helyzetekről időben be-
szélnek a fiatalokkal, akkor ők

talán időben észreveszik az
intő jeleket és mernek segít-
séget kérni.

A szakértő pszichológussal
folytatott beszélgetés is meg-
erősítette bennünk azt, hogy
figyeljünk oda magunkra és
környezetünkre. Ha valami-

lyen bántalmazás áldozatává
válunk, merjünk segítséget
kérni. Beszéljünk a bizalmi
személyeknek a bennünket
ért sérelmekről, ne fojtsuk
magunkba érzéseinket, mert
az szorongást okoz. A gyerek-
korukban szexuálisan zakla-
tott gyermekek óhatatlanul
sérült kamaszokká válnak, és
ez a sérülés megbélyegzi fel-
nőttkorukat is.

Az osztályterem-színházi
előadás a Budapesti Gazda-
sági Egyetem támogatásával
valósulhatott meg a bázisis-
kolai program keretein belül.

Nagy örömünkre szolgált,
hogy a Bolyai Anyanyelvi és
Matematika Csapatverseny
– bár nem a hagyományos
módon, de – idén is meg-
rendezésre került. 

A verseny célja segíteni a
diákokat azon képességek
fejlesztésében, hogy közö-
sen, összedolgozva oldják
meg a feladatokat.

E verseny lehetőséget sze-
retne teremteni arra, hogy át-
éljék az együttgondolkodás
örömét, és a logikus gondolko-
dás mellett készségeiket köz-
vetlenül is bemutathassák di-
áktársaik előtt, eközben pedig
összemérhessék tudásukat.

Október 15-én 10 csapat
matematikai ismereteikből
mérte össze tudását iskolánk
osztálytermeiben. 5. évfolya-
mon megyénkből 47 csapat je-
lentkezett a versenyre. Ezen
évfolyamról 6 csapatunk közül
a 9., 14., 15., 17., 25. és 44. he-
lyezést értek el. 6. évfolyamon
megyénkből 43 csapat mérette
meg magát, iskolánkból 3 csa-
pat nevezett, a 20., 24., 34. he-
lyezést érték el. A 8. évfolya-

mon egy csapat jelentkezett
tudásuk összemérésére. A Prí-
mek csapat: Dorkó Lili Diána,
Görbe Bálint, Kovács Tamás és
Molnár Nándor az 5. helyezést
érte el. Gratulálunk a csapat
tagjainak és a felkészülésüket
segítő Kissné Eszes Szilvia ta-
nárnőnek, aki a csapat szép
eredménye alapján díjazott
tanár lett.

A Bolyai Anyanyelvi Csapat-
verseny november 12-én ke-
rült megrendezésre iskolánk-
ban. A 10 csapat közül 5. évfo-
lyamon 1 csapat jelentkezett,

ők a 23 induló csapat közül a
20. helyezést érték el. 6. évfo-
lyamról 2 csapat mérette meg
magát, a 11. és 27. helyezést
érték el a 35 nevező csapat
közül. 7. évfolyamon 5 csapat
közül a Bennszülöttek és a
Szédületes 4-es csapat beju-
tott a legjobb 10 közé. 8. évfo-
lyamon 2 csapat mérette meg
magát, a 13. és a 20. helyezést
érték el a 22 csapat közül.

A 7. évfolyam két csapatá-
nak helyezéséről a követ-
kező lapszámunkban szá-
molunk be.

www.Jaszarokszallas.hu 5. oldal

2021. november 26. | péntek

eredménynaptÁr
szöveg: 
szabó erika

szöveg: 
szendrei barnabÁs
10. b osztÁly

szöveg:  tóth lÁszlóné
karitÁszcsoport-vezető

A Bolyai Matematika Csapatverseny 5. helyezettjei:
Dorkó Lili Diána, Görbe Bálint és Kovács Tamás

soha senkinek
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A Nyugdíjasok Egyesü-
lete október 14-én szer-
vezte az év utolsó kirándu-
lását.  Az egynapos kirán-
dulásunk úti célja ezúttal
fővárosunk volt.

A tervezett kirándulás öt-
lete megtetszett tagjainknak.
47 jelentkező tagunk közül
bár már sokan voltak Buda-
pesten, de programjukból
eddig kimaradt a budai vá-
rosrész és a Margitsziget.
Voltak közülünk olyanok is,
akik többször megcsodálták
már a Margitsziget termé-
szetes szépségét, nyugalmát,
sétálgattak a budai várban,
gyönyörködtek a panorámá-
ban. Reggel ragyogó, kelle-
mes időben indultunk. 

Először a Margit-szigetre
érkeztünk, ahol már várt
bennünket az idegenvezető.
Sétajárattal „utaztuk” végig a
szigetet, néztük meg a neve-
zetességeket. A Művészsétá-
nyon a magyar kultúra kie-
melkedő alakjainak bronz-
és kőszobrai mellett halad-
tunk el. A sétányon Csokonai
és Balassi Bálint, Liszt Fe-
renc, Arany János, Bartók
Béla és Kodály Zoltán vagy

éppen József Attila szobrát
láthattuk.  Arany János
1877-től 1882-ben bekövet-
kezett haláláig a Margitszi-
geten töltötte nyarait és a
kedvenc tölgyfái alatt írta
meg a legszebb öregkori ver-
sét. Ott születtek az Őszikék
című kötet versei, köztük  A
tölgyek alatt című költe-
mény is. Sokan emlékezünk
Arany János soraira:

A Művészsétányon folytat-
tuk tovább az utunkat.  Az ide-
genvezetőnk megmutatta a Ja-
pánkertet, a Víztornyot, a Ze-
nélő kutat.  Kis fahíd vezet be a
kertbe, több száz éves növé-
nyek szegélyezte ösvényen át.
A kert belsejében a finoman
alázúduló vízesést csodálhatja

meg a látogató.  A Japánkert-
ben lévő vízgyűjtők kis csator-
nákkal összekötött tórend-
szert alkotnak, amelyekben
aranyhalak, teknősbékák, vad-
kacsák és tavirózsák élik békés
életüket. A halastó közepén

pedig 1954 óta ott csücsül Csi-
kász Imre alkotása, a „buda-
pesti kis hableány“ szobra.

Az ország legöregebb és
legnagyobb víztornyában ma
már nem víz van, hanem kiál-
lítások és étterem, valamint
megnyitása óta üzemel a ki-
látója, ahonnan 33 méteres
magasságból 360°-os kilátás-
sal csodálhatjuk meg Buda-

pestet. A budapesti Margit-
szigeti Zenélő Szökőkút 1962
óta a sziget egyik legszebb és
legérdekesebb látnivalója,
mely európai viszonylatban
is megállja a helyét.

A Margit-sziget talán egyik

legvadregényesebb pontja a
zöld lombok között megbújó
középkori romépület-együt-
tes, mely az 1259-ben alapí-
tott domonkos rendi apáca-
kolostor maradványait,
emellett az egykori királyi
házat és az itt élt Szent Mar-
git sírját őrzi. A Margit-szi-
geti időutazásunk után kö-
zösen megebédeltünk. 

Ebéd utáni programunk
Buda vármegye kincseinek
megismerése volt. Egészen
egyedi élmény a Budai Vár
800 éves falai között sétálni,
átérezni, hogy Magyarország
nagy királyai ugyanezen a he-

lyen éltek és hozták meg az
országot érintő döntéseket. 

Először a Mátyás-temp-
lomba látogattunk, mely Bu-
dapest legnépszerűbb temp-
loma. 

A neogótikus templom két-
ség kívül a Budai Várnegyed
leglátványosabb épülete.

Programunk része volt a
Halászbástya látogatása is,

mely a turisták körében
rendkívüli népszerűségét a
kilátóteraszáról nyíló lenyű-
göző kilátásnak köszönheti. 

A Halászbástya előtti téren
áll Szent István lovas szobra,
Stróbl Alajos impozáns alko-
tása. A szobrász tíz éven át
dolgozott az 1906-ban felál-
lított bronzszobron. 

Nagyon kíváncsian vártuk
az augusztus 20-án átadott,
teljes hűséggel megújult
Szent István–terem megte-
kintését.  Egy álom, egy csoda,
egy gyönyörű, egy felejthetet-
len élmény volt látni, érezni a
teremben érződött hangula-
tot. A lenyűgöző látvány
mindannyiunkat magával ra-
gadott. Belseje román stílus-
ban készült, ám bizonyos
pontokon az alkotók teret en-
gedtek például a magyar or-
namentikának is. Hauszmann
a magyar iparosmesterek leg-
jobbjait gyűjtötte maga köré,
hogy együtt alkossák meg a
századforduló magyar ipar-
művészetének remekművét.
A helyiség központi eleme, a
monumentális pirogránit
kandalló Zsolnay Vilmos gyá-
rában készült.

Tartalmas, élményekben
gazdag, csodálatos napot töl-
töttünk együtt.  A Nyugdíjas
Egyesület méltón búcsúz-
tatta az idei szezont.  

méltón búcsúztattuk el az idei szezont

A Nyugdíjasok Egyesülete Budapest nevezetességeit fedezte fel

szöveg: 
szabó bélÁné

„a tölgyek
alatt

oly otthonos
itten!
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ime, gyermek
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mint mikor 

a tölgy sudarÁt
megmÁsztam,
hol seregély
költ - s vígan

madarÁsztam.”

Kedves Olvasóink! Októ-
beri cikkünk után többen
megkérdezték tőlünk, hogy
miért ilyen vázlatos, tömör,
rövid a cikkünk. Sajnálattal
számolunk be Önöknek,
hogy készen volt a szokásos
terjedelmű cikk, de a Jászvi-
dék újság főszerkesztője
nem engedte, hogy teljes ter-
jedelmében megjelenhessen
írásunk és a mostani cik-
künk is csak ekkora terje-
delmű lehetett. Nem értet-
tük, nem is értjük, hogy Jász-
árokszállás város közéleti
havilapjában miért nem je-
lenhet meg két önkormány-
zati képviselő beszámolója
olyan terjedelemben, aho-
gyan azt megírták. A cikkünk
terjedelme mindig attól
függ, hogy abban a hónap-
ban milyen és mennyi közér-
dekű esemény történt váro-
sunkban. Volt-e esetleg vitás
kérdés, van-e olyan téma,
melyen nem árt, ha a lakos-
ság is töpreng kicsit. Írása-
inkban törekedtünk arra,
hogy ne csak felsorolás
szintű tájékoztatást adjunk a
lakosságnak, szeretjük ki-

bontani a témákat, több ol-
dalról is megvilágítani egy-
egy kérdést. A XXI. század-
ban, az állítólagos demokrá-
cia, a sajtószabadság korá-
ban igazán döbbenetes, hogy
a város lapjában korlátozzák
a szabad szólás kereteit.
Tudjuk, hogy más is járt így,
aki cikket írt a helyi újságba,
nagyon sajnáljuk, hogy a
város saját lapjában, az itt
élők írásainak megjelenési
lehetőségét korlátok közé
szorítják. Véleményünk sze-
rint, ez nem jó irány! 

A 2021. október 28-i tes-
tületi ülésen a napelempark
lehetőségét is tárgyalta a
testület. A Műszaki Iroda
vezetője által készített be-
számoló és az elhangzott
érvek alapján megállapít-
ható, hogy bár nagyon jó
lenne, de egyelőre önerőből
a város nem tudja megvaló-
sítani, mindenképp szüksé-
ges hozzá pályázati segít-
ség.

A szabadtéri kondipark öt-
letét minden képviselő tá-
mogatta, a 2022-es költség-
vetésbe be kell tervezni, s

megvalósításra kerül. Bővül-
het az ötlet egy nagyobb kö-
zösségi tér kialakításával,
ahol gyerek, felnőtt, idős
együtt pihenhet vagy adott
esetben együtt töltheti hasz-
nosan a szabadidőt.

A volt CBA területének
(1310 m2) tervét tárgyalta a
testület, a terv parkolók ki-
alakítására vonatkozó ré-
szét a testület 7 tagja jónak
ítélte, támogatta. Mi, ketten
a megvásárolt terület hasz-
nosításának ezt a formáját
nem tudtuk megszavazni.
Elképzelhetőnek tartottuk
volna a volt CBA területén
társasház kialakítását, ösz-
szeépítve a két ingatlannal,
akár üzlethelyiség kialakítá-
sát az alsó szinten. Az elfo-
gadott terv szerint azonban
az 1310 m2-es területből
közel 770 négyzetméter a
parkoló. A fennmaradó 540
négyzetméteren zöldterület
kialakítására kerül sor. Sze-
rencsére a zöldterületre ezt
az elképzelést már a képvi-
selő-testület többsége sem
támogatta, így jelenleg csak
a parkolók kialakítása biz-

tos. A zöldterület kialakítá-
sával kapcsolatban a képvi-
selő-testület így további
egyeztetést rendelt el. A
képviselő-testület döntött a
Kossuth Lajos utcai járda
Tompa M. és a Vasút utca kö-
zötti szakasza (700 m) 1,5
m széles térkőburkolattal
történő felújításáról. A jár-
daszakasz elkészítése mel-
lett a csatlakozó utcák járda
rákötése, árok tisztítása, ka-
pubejárók átépítése, az
árokcsatlakozások kiépítése
is megtörténik. A projekt ki-
vitelezési költsége: bruttó
34.605.111,-Ft. A kivitelező
cég ugyanaz, mint aki a
várva várt 5 saras utcát ké-
szíti, azaz nem készíti még.
Sajnos úgy néz ki, hogy
egyéb okok miatt a kivite-
lező nem tudja a szerződés-
ben megjelölt november
végi határidőre elkészíteni a
vállalt feladatot, tehát to-
vább csúszik a saras utcák
felújítása, sőt, a Kossuth
utcai járdaszakaszt is
ugyanennek a cégnek kel-
lene még az idén elkészíteni.
Így nem lehet tudni, hogy

mikor kezdődnek el a mun-
kálatok, azt pedig így vég-
képp nem tudjuk, hogy mi-
korra fejeződnek be. A Vá-
rosgondnokság tovább foly-
tatja városunkban az árok-
tisztítást, ezzel párhuzamo-
san a Lehel utcában az ön-
kormányzati járdafelújítást.
A Városgondnokság veze-
tője még tervezi az év végéig
a strand gépparkjának felül-
vizsgálatát, a tavaszi sze-
zonra történő előkészítést.
Ebben a hónapban is szá-
mos lakossági megkeresést
kaptunk. A Fáskert utca jár-
daszakaszára, a Munkácsy
utcát a Liszt Ferenc utcával
összekötő szakasz rossz ál-
lapotára folyamatosan kap-
juk a jelzést, a képeket. Kie-
melt probléma a járda-kér-
dés városunkban.

Elkezdődik az adventi idő-
szak, megpróbálunk ebben a
nem mindennapi világunk-
ban még jobban elcsende-
sedni. Forduljunk szeretettel
önmagunk felé, szeretettel,
megértéssel tekintsünk em-
bertársainkra. Hogy az idén
lesz-e lehetőségünk ismerő-

seinkkel, barátainkkal talál-
kozni a szokásos városi ren-
dezvényeken, nem tudjuk,
de nagyon bízunk benne,
hogy talán igen.

Megjelent már az Árokszál-
lási Téli Esték részletes prog-
ramja. A november 27-től ka-
rácsonyig tartó programok
lehetőséget biztosítanak a
város minden korosztályá-
nak, hogy az ünnepre hango-
lódjon. Ha bővebben szeret-
nének olvasni a várost, az
önkormányzatot érintő ese-
ményekről, kérjük Önöket,
hogy látogassanak el képvi-
selői Facebook oldalunkra:
www.facebook.com/kepben-
vagyunk. Munkánkat a jövő-
ben is a város lakosságának
érdekében kívánjuk foly-
tatni, kérjük, továbbra is ke-
ressenek elérhetőségeinken!

Köszönettel 

és tisztelettel: 

Antal Péterné Szerző Ildikó 

(tel.: 06-20/5-923-766)

és Kaszab Zsolt 

(tel.: 06-20/9-189-000)

képviselők



1991 novemberében:
Ebben az évben nagy változások történtek

az egyik környező településen, erről számol
be a P.M. monogramú szerző Közelebb kerül
Gyöngyös és az M3-as? c. cikkében:

„Az idő pénz - tartja a régi mondás. Időt, s
talán ezzel pénzt is nyerhetünk, ha utunkat
rövidebb idő alatt tehetjük meg. (…)

Tudjuk, hogy a jó áru beszerzése, az üzlet-
kötés, egy pályázat elnyerése azon is múlhat,
hogy milyen hamar „ébred” az ember, van-e
lehetősége „lecsapni” az adódó alkalomra.
Ehhez szorosan kapcsolódik a közlekedés.

Az idő életet is menthet! Nem mindegy, hogy
balesethez, tűzhöz, beteghez mennyi idő alatt
ér a segítség!

S miután elgondolkodtunk ezeken, nézzük,
mit tettek ezeknek az előnyöknek az elérésé-
ért az egyik szomszédos településen, Adácson.

Megépült és átadásra került az Adácsot
Gyöngyössel összekötő műút. Ők már a szó
szoros értelmében „új úton járnak”. (…) A közel
6,5 kilométeres út a lakosság régi álma volt.

Felmerül a kérdés, mi lenne, ha ez az útépí-
tés folytatódna tovább dél felé, körülbelül 8 ki-
lométerrel? Elérkezne Jászárokszállásra, és

így az árokszállásiak is közelebb kerülnének
Gyöngyöshöz, az M3-as úthoz, valamint ezen
keresztül Miskolchoz, Budapesthez is. (…)

Reméljük, hogy az első ütemet rövidesen kö-
veti a második, az Adácsot Jászárokszállással
összekötő műút megépítése, a megálmodott
előnyök valósággá válnak, s valóban közelebb
kerül Gyöngyös és az M3-as.”

2001 novemberében:
Színjátszó találkozó került megrendezésre

Árokszállás városában, erről ír Banka Csaba
és az M.G. monogramú szerző az újság ak-
kori hasábjain:

„Második alkalommal kaptak meghívást
megyei színjátszó körök Jászárokszállásra,
hogy egy bemutatót követően megbeszéljék
mindazt, ami a társkörök produkcióinak meg-
tekintése közben megfogalmazódott a szak-
mai vezetőkben, a színjátszókban.

A megyei művelődési, továbbképzési és
sportintézet, Jászárokszállás önkormányzata
és a helyi Petőfi Művelődési Ház közös szerve-
zésében november 10-én sorra került rendez-
vényre öt színtársulat fogadta el a házigaz-
dák meghívását. (…)

A Kunszentmártoni Önképző Kör, a helyi
Népfőiskolai Társaság Színjátszó köre, vala-
mint a szolnoki Orfeusz Pódium előadásai

megfelelő színvonalat biztosítottak a rendez-
vénynek.

Elöljáróban Gergely Zoltán polgármester
köszöntötte a résztvevőket, s néhány szóval
bemutatta a kisvárost. (…)

A felnőtt amatőr színjátszók megyei talál-
kozójának egész délutánon át tartó bemuta-
tóit követően szakmai beszélgetés kezdődött
a látottakról, a színjátszás lehetőségeiről. A
résztvevők értékes szakmai tapasztalatokkal
gazdagodhattak az előadások megtekintésé-
vel, s számos tanáccsal ellátták kollégáikat is.”

2011 novemberében:
Az akkori Jászvidékben Árok Kempo – 1

arany 3 bronz a világbajnokságon címmel írt
az Árok Kempo eredményeiről cikket a – tá
– álnév alatt író szerző a következőképpen:

„Az Árok Kempo számára az idei év legna-
gyobb eseményének az olaszországi Marina
Di Carrara-ban rendezett WTKA Kick-Boxing
World Championship-re (összetett harcművé-

szetek világbajnoksága) való kijutás számí-
tott, ahová 50 ország több mint 30 harcmű-
vészeti és küzdősport irányzatának közel
3500 versenyzője érkezett.

A négynapos világbajnokság november 27-
én kezdődött, amikor négy versenyzőnk a ma-
gyarországi kick-box válogatott csapat tagja-
ként vonulhatott fel az ünnepélyes megnyitón.
(…) A formagyakorlatok, a küzdelmek stílus-
áganként, kor- és súlycsoportonként külön-
külön zajlottak, több mint húsz páston, 3 ring-
ben. (…) A programot világhírű mesterek
harcművészeti bemutatói színesítették.

Versenyzőink a nyári edzőtábor óta komo-
lyan felkészültek a bajnokságra, a munka
megtérült, hiszen mind a négyen dobogós he-
lyezést értek el: Torma Krisztofer light-con-
tact I., Fodor Dávid semi-contact III., Danyi
Ervin light-contact III., Csikós Ádám light-con-
tact III. Gratulálunk a szép eredményeikhez és
örülünk, hogy újra öregbítették városunk hír-
nevét.”
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szabadoktatÁsi
tanÁcs helyi
bizottsÁga

(JÁszvidék 1924. 11.
13., 20. és 27.)

Egy évvel ezelőtt közsé-
günkben is megalakult a Sza-
badoktatás helyi bizottsága.
A megalakulásánál tovább
nem is ment részint belső,
részint külső okok miatt. Egy
évi meddőség alatt még in-
kább kellett látni a szabad-
oktatás szükségességét, me-
lyet több ok támogat. Ezek
között első helyen áll az a
honmentő törekvés, hogy
kulturális fölényünket a kö-
rülöttünk lakó népekkel
szemben nemcsak megóvni,
de növelni kell.

Hétfőn a szabadoktatási
szervezet Aczél József és Ma-
gyar Béla elnöklete és Paál
István igazgatása melle
munkásoknál.

A Jászvidék legutóbbi szá-
mában jeleztük, hogy a sza-
badoktatás helyi bizottsága
azt a kulturális munkát,
melyre alakult, egy évi med-
dőség után megindította
azáltal, hogy programot dol-
gozott ki, s ennek keresztül-
vitele végett átiratban meg-
kereste az egyesületeket.

A programban van egy
analfabéta tanfolyam azok
számára, kik iskolába nem
jártak. A tanfolyam vezetője
Paál István igazgató, vala-

mint Tálas Ernő és Voloncs
Ferenc tanítók. E tanfolyam
tárgyai: írás, olvasás, föld-
rajz, történelem, számtan, al-
kotmánytan.

A Gazdakörben sorozatos
előadások tartását vette
tervbe a bizottság. Az első
megnyitó előadást tartja Ma-
gyar Béla jegyző, őt köve-
tően Kretter Győző tart felol-
vasást az Árpád-házi kirá-
lyokról, majd Racskó János
néprajzi ismereteket közöl.

A helyi bizottság átiratát
az Iparos Otthonhoz annak
választmánya vasárnap tár-
gyalta. Sok hálával és köszö-
nettel fogadta a „kultur-dél-
utánok” eszméjét, s annak
megvalósítása és sikere ér-
dekében mindent megtenni
hazafias kötelességének tart.
Egyben elhatározta, hogy a
felolvasót nemes szórakoz-
tató ének-, szavalat-, zene-
számokkal fogják kiegészí-
teni.

A Kaszinó Egyesület vá-
lasztmánya hasonló érte-
lemben fogadta az ötletet és
hozott határozatot, mint az
Iparos Otthon. A választ-
mány ezzel a meghívóval
hívta meg tagjait:

„Mi is, mint községünk kul-
turális törekvésének támo-
gatóit, e helyről kérjük köz-
ségünk társadalmát, karolja
fel e nemes törekvést. Törjön
meg csakugyan már egyszer
az az indolens (érzéketlen,

közönyös, nemtörődöm) vi-
selkedés, amit itt szoktak ta-
núsítani minden ilyen törek-
véssel szemben. Itt nem ál-
dozatról van szó, hanem
csak önszeretetről, mely
egyrészt a nemes felé irá-
nyul, másrészt meg nemes
szórakozásban nyer kielégü-
lést. Emlékezzünk, hogy az
ember társas lény, akinek
szüksége van nemes szóra-
kozásra, hogy ezáltal társu-
lása, gondolkozása neme-
sebb legyen.”

krónikÁs

ma vasÁrnap
„kultur-délutÁn”

a kaszinóban a 
következő 
műsorral

1. Megnyitó. Tartja a Ka-
szinó elnöke

2. Vár és kunyhó br. Eöt-
vöstől. Melodráma. Szavalja:
Frimmer János. Cimbalmon
kíséri Faragó Irénke

3. Az elrabolt várak rege-
világa - Dr. Halmos Andor
tanfelügyelő felolvasása

4. Mari az ezred lánya - írta
Donizetti. Cimbalom- és he-
gedűjáték. Előadják: Faragó
Irénke és Viktor

5. Ányos Laci dalaiból éne-
kel Dóka Gyula

Kezdete: délután 4 óra.

mindenszentek
napJÁn gyűJtést
rendezett a helybeli tantes-

tület a szegény árva gyer-
mekek felruházására. A
gyűjtés eddigi eredménye
9214 korona. Külön meg
kell emlékeznünk Racskó
János és Karácsony Virgil
tanítóknak buzgalmáról, kik
a szegény gyermekek érde-
kében a következő gyűjtést
eszközölték meg a város-
ban. Összegyűlt még 4086
korona.

ÁltalÁnos 
tűzoltókényszer
Az országos tűzoltó szö-

vetség véleményezésével a
belügyminisztériumban egy
új rendelet készül német
mintára, mely szerint 16-42
évig minden férfi tűzoltókö-
teles. A tűzoltók kétféle ki-
képzésben részesülnek. Az
egyik rész a tűzoltásban, a
másik rész pedig a mentés-
ben lesz kiképezve. A gya-
korlati kiképzésen kívül
szellemi oktatás is lesz az ál-
talános műveltség megisme-
résére és elsajátítására.

félreértés
Egyik marhakereskedő a

következő táviratot küldte a
vásárról a feleségének: „Mi-
után a mai személyvonat
marhákat nem szállít, csak
holnap utazhatok”. S mikor
hazajön, kérdi tőle az üzlet-
társa: Volt-e sok marha a vá-
sárban? Míg én ott voltam,
addig vót.

100 éve írtÁk
szemelvények a Jászvidék 1921. novemberi lapszámaiból

szöveg: n. e.

azt írta az úJsÁg

bordás Judit
emlékére

A BOLTOS JUTKA – te
ez voltál nekünk csupa
nagybetűvel!

16 éve, amikor ide-
költöztünk és átmen-
tünk a „kisboltba”, te
voltál az az igazi keres-
kedő, aki minden gon-
dolatunkat kitaláltad,
tudtad, hogy mit sze-
retnénk venni, még ha
mi nem is tudtuk. Nem
hiszem el, nem tudom
felfogni, hogy te már
nem vagy velünk… hi-
hetetlen és felfoghatat-

lan! Te a csupa élet, jókedv, vidámság… már odaát
vagy… miért?

Családi bolt… és tényleg így éreztük magunkat, ami-
kor átmentünk vásárolni, hogy mi egy „család” va-
gyunk! Mindenkinek volt rossz napja, neked is, nekem
is, de jó volt veled elbeszélgetni, neked mindenkihez
volt egy-két kedves szavad!

FŐNÖKASSZONY! – haragudtál érte, amikor így hívt-
alak, mert te mindig mondtad, hogy Édesanyád (Ma-
mika) a főnök.

De nekünk a szívünkben te voltál a FŐNÖK!
Nélküled üres lesz a KISBOLT…
Drága Boltos Jutka! Az angyalok vigyázzanak rád! Na-

gyon szerettünk! A lelked mindig velünk lesz. Aznap
este, amikor „elköltöztél” (nálunk, reformátusoknál így
mondják, ha valaki meghal), átsétáltunk a kisbolthoz
és gyújtottunk érted egy gyertyát, de már megelőztek
minket. Mécsesek pici lángjai jelezték, hogy sokan sze-
rettek téged. Soha nem feledünk!

Emléked őrizzük:

Kazainé Csúr Erzsébet és

Kazai József
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A kezdeti nehézségek el-
lenére sikeresen befejező-
dött a városi kispályás lab-
darúgó bajnokság 2021-es
tavaszi-őszi szezonja Jász-
árokszálláson.

Az új környezetet adó vá-
rosi műfüves pályán tavasz-
szal hét, míg ősszel tizenegy
héten keresztül élvezhették
csapatok, szurkolók, kiláto-
gatók a mérkőzéseket. Ter-
mészetesen nem volt az út
akadályoktól mentes, míg
zárult a szezon, de a csapat-
vezetőknek és vezetőségi ta-
goknak köszönhetően ki-
sebb-nagyobb fennakadások
ellenére közösen sikerült.

Az utolsó fordulóig bezá-
rólag nyílt, izgalmas volt a
bajnokság. A helyezések
nem voltak kőbe vésve, ami
tükrözi, hogy mennyi jó ké-
pességű csapat nevezett be.

November 14-én 11 órai
kezdettel került megrende-
zésre az eredményhirdetés,

ahol a helyezésekért megér-
demelt jutalmak kiosztásra
kerültek.

2021-es baJnoksÁg 
végeredménye:
1. ROSENBERGER
2. BEVERQUZEN
3. PL TÁJFUN
4. BRAZIL
5. EXTRÉM FC
6. JUVENTUS
A legeredményesebb játé-

kos a 24 gólt lövő Bartha
Péter lett a BEVERQUZEN
csapatából.

Természetesen a vélemé-
nyekre kíváncsiak vagyunk,
az esetleges versenykiírás
változtatás, amivel kapcso-
latban várjuk a csapatveze-
tők összegyűjtött ötletjavas-
latait. Új csapatok jelentke-
zését is várjuk, mert 2022-
ben új szezonnal folytatódik
a kispályás „élet” Jászárok-
szálláson.

Kérem, kövessetek ben-
nünket a honlapon.

Minden kedves olvasónak,
csapatvezetőnek, játékosnak

jó pihenést, a sérülteknek
mielőbbi gyógyulást kíván a
vezetőség.

befeJeződött a baJnoksÁg
szöveg: 
dobos zsolt

Győztes csapat

felhívÁs
Jászárokszállás

Város  
Önkormányzata 

tájékoztatja a 
Tisztelt Lakosságot,

hogy
JÁSZÁROKSZÁLLÁS

VÁROS
TELEPÜLÉSFEJLESZTÉSI KONCEPCIÓJÁNAK ÉS 

TELEPÜLÉSRENDEZÉSI ESZKÖZEINEK
/Településszerkezeti Terv, Helyi Építési Szabályzat és Szabályozási Terv/

VÉLEMÉNYEZÉSI ANYAGA ELKÉSZÜLT.

Az elkészült véleményezési anyagot
a honlapon áttanulmányozhatják.
https://www.jaszarokszallas.hu

A partnerségi egyeztetés kizárólag elektronikus úton tör-
ténik.* A fenti dokumentációval kapcsolatos észrevétele-
iket 2021. december 10- ig* az alábbi elektronikus elér-
hetőségekre küldve tehetik meg: titkarsag.ph@jasz-
arokszallas.hu vagy bakaine@jaszarokszallas.hu
A jelenleg hatályos szabályozási tervdokumentáció, va-
lamint a Jászárokszállás Város Önkormányzata Képvi-
selő-testületének Jászárokszállás Város Helyi Építési
Szabályzatáról és Szabályozási Tervéről szóló 3/2005.
(IV.01.) rendelete megtekinthető a város honlapján. 
Felmerülő kérdéseik kapcsán kérjük az alábbi telefon-
számon, e-mail címen vegyék fel a kapcsolatot Hivata-
lunkkal: 06-57-531-050, e-mail: titkarsag.ph@jasz-
arokszallas.hu
Segítő közreműködésüket köszönjük!   

Gergely Zoltán, polgármester  

*A veszélyhelyzet ideje alatt egyes településfejlesztési, településrendezési
és településkép-védelmi szabályok eltérő alkalmazásáról szóló
546/2020. (XII. 2.) Korm. rendelet 2.§ (1) bekezdés b)-c) pontja alapján.
/A felhívás a 314/2012. (XI. 8,) Korm. rendelet 29. § szakasza sze-
rinti, Jászárokszállás Város Önkormányzata Képviselő-testületének
a Partnerségi egyeztetés szabályairól szóló 6/2017. (III. 22.) önkor-

mányzati rendelete alapján jelenik meg./
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Október hónapban össze-
sen 20 riasztást kapott tűz-
oltóságunk, amihez 9 eset-
ben helyben vonultunk, a
többi 11-hez pedig Jászbe-
rénybe, Vámosgyörkre,
Visznekre, Erkre és Tarna-
örsre. Tűzesettel kapcso-
latban 10 riasztás érkezett,
műszaki mentés miatt 5,
valamint volt 4 téves riasz-
tás. Illetve sajnálatos
módon egy szándékos meg-
tévesztés egy helyi lakostól. 

Október 16-án 13:28-kor
bejelentés érkezett Tarnaörs-
ről, miszerint körülbelül fél
hektáron nádas ég az egyik
utca végén. Egységünk azon-
nal elindult és megkezdte a
kárelhárítást. Sajnos ugyan-
ebben az időben helyben tör-
tént egy közlekedési baleset
a Kossuth Lajos utca – Tompa
Mihály utca kereszteződésé-
ben. Akik a helyszínelés ideje
alatt arra jártak, észrevehet-
ték, hogy a segítségnyújtás-
ban a jászberényi egység vett
részt, mert a helyi tűzoltóink
máshol, azaz Tarnaörsön vé-
gezték már a dolgukat. El-
mondható, hogy szerencsére
nagyon ritka eset az, amikor
a helyi tűzoltók először

másik településre vonulnak,
mert a riasztást korábban
kapták, mint egy hasonló idő-
ben bekövetkezett helyi káre-
setről. Amint ez az októberi
eset is mutatja, ritka, de le-
hetséges. 

2021. október 23-án 2
fővel részt vettünk a helyi
megemlékezésen és koszo-
rúzáson. Épphogy befejező-
dött az ünnepi műsor, 15 óra
54 perckor riasztást kap-
tunk, hogy Jászárokszállás és
Jászágó között gaz/avar

tüzet észlelnek. Az akkor ké-
szenlétben lévő egység ott-
honról besietett, a vonulást
megkezdte és a káresetet fel-
számolta.

Október 29-én pénteken
az ifjúsági tűzoltóinknak
szerveztük meg az ilyenkor
szokássá vált tökfaragást. A
csoport tagjai már kész ötle-
tekkel érkeztek, és szinte 1-
1,5 óra után már készen is
lettek a remekművek. Ezeket
a laktanya előtti zöldterüle-
ten állítottuk ki és 2 hétig
megtekinthetőek voltak. A
tököket a Bíró Zöldség-Gyü-
mölcs támogatásaként kap-
tuk. Köszönjük a felajánlást! 

Egyesületünk egy 2 fős de-
legációval vett részt október
30-án Jászjákóhalmán, az ot-
tani önkéntes tűzoltó egye-
sület megalakulásának 130
éves évfordulójának ünnep-
ségén.

Idén is készülünk már az
adventre. Terveink szerint
az ünnepi fényeket novem-
ber 28-án kapcsoljuk fel a
laktanya udvarában. Szere-
tettel várunk minden kedves
érdeklődőt!

Tájékoztatjuk Önöket,
hogy - a cikk megírásakor -
tűzgyújtási tilalom nincs el-
rendelve térségünkre! Friss
információk a https://tuz-
gyujtasitilalom.nebih.gov.hu
/ oldalon olvashatók.

2021. november 26. | péntek

12. oldal www.Jaszarokszallas.hu 

Nyolc maraton, számos
félmaraton és futóverseny.
A jászárokszállási Ördög
Krisztián célkitűzései
sorra valósulnak meg, hi-
szen nemcsak évről évre
teljesíti, de egyre jobb
eredménnyel is zárja a
42,2 km-es távot.

– Mióta része a sportolás
az életednek?

– 1996-ban országúti ver-
senykerékpározással kezd-
tem, majd egy évvel később
versenyeken is indultam.
2011-től már nem verseny-
zek, de továbbra is az életem
része maradt. A futás ötlete
2016-ban vetődött fel ben-
nem egy munkahelyváltás
kapcsán, ahol az egyik kollé-
gámról kiderült, hogy lefu-

totta a maratont. Ekkor el-
határoztam, hogy jövőre én
is indulok és teljesítem a
távot.

– Elsőre ez meglehetősen
nagy célnak tűnik…

– Egy évig készültem a ma-
ratonra, addig futóversenyt
sem láttam. Az interneten ol-
vastam utána, hogyan kel-
lene készülnöm. Nem volt
rendszer a felkészülésben. Az
ismeretlenbe mentem bele,
nem tudtam mi vár rám. 30-
35 km után több holtpontot
kellett leküzdenem. Az utolsó
2-3 km már könnyebb volt.
Ezen a versenyen, a SPAR Bu-
dapest Maratonon 03:28:33
mp lett az eredményem, ezzel
az 561. helyen végeztem.

– Hogy folytatódott a ver-
senyzés?

– 2018-ban már sikerült ja-
vítani a maratoni eredmé-
nyen, 03:21:07 mp lett. Ebben
az évben és a következőben is

elindultam a salzburgi mara-
tonon. A célom az volt, hogy
3 óra alá csökkentsem az idő-
eredményem. Megértettem,
hogy a javulásához egyrészt
sok versenykilométer szüksé-
ges, másrészt pedig egy szisz-
tematikus edzésterv. 2019-
ben már több versenyre ne-
veztem be. Ekkor a maratoni
eredményen 03:08:50 mp
lett. 2020-ban is beneveztem
a salzburgi maratonra, de a
COVID miatt lemondták.
Éreztem, hogy sikerülne 3
órán belül lefutnom, ezért,
hogy magamnak bizonyítsak,
virtuális futásként megcsi-
náltam. Jászágó irányába ki-
mértem a távot és kiszámol-
tam a részidőket. Anyu végig-
kísért a távon, a frissítőpon-
tokon ő várt rám. Bár nem
volt hivatalos az eredmény,
de 2 óra 56 percen belül vol-
tam. Az őszi 2020-as SPAR
Budapest Maratonon pedig

hivatalosan is 02:57:59 alatt
teljesítettem. Idén sikerült fe-
lülmúlnom az eddigi eredmé-
nyeket is 02:51:32 mp-es
eredménnyel, ezzel a 14. he-
lyen végeztem. A 2021-es sze-
zont november 13-án zártam
a K&H mozdulj! Balaton ma-
ratonon, egy 2. helyezéssel és
02:56:45-ös idővel.

– A rövidebb távú verse-
nyeid hogyan alakultak?

– 2018-tól félmaratonokon,
illetve a Kékes Csúcsfutáson is
indultam. Ez utóbbi verseny
Mátrafüredről indul Kékeste-
tőre. 2021-ben sikerült feljut-
nom a dobogó 3. helyére
00:53:24 mp-es idővel.  Szo-
ros volt a verseny, az utolsó
700 méternél tudtam meg-
előzni az előttem futót. Itt
már a tempóm maximuma
volt. Végül 6 mp lett a kü-
lönbség. A célom csak annyi
volt ezzel a versennyel, hogy
55 percen belüli eredményem

legyen. A félmara-
tonokon pedig
többször is sike-
rült dobogós
helyre jutnom.

– Van saját ed-
zésterved?

– Igen, van.
Rendszeres, szisz-
tematikus edzés-
tervet állítottam
össze egész évre.
Minden hétvégén
hosszú futást csi-
nálok, ami 21-34
km. Hétköznap
14-15 km-es futás,
reggel  5-6 óra kö-
zött. Heti 1-2 al-
kalommal hétköz-
nap is megteszem
a félmaratont. Emellett ke-
rékpározok, mert ez jó rege-
neráló edzés. 

– Mi szükséges ahhoz,
hogy ilyen kiemelkedő
eredményeket érhess el?

– Célkitűzés és motiváció. Ez
visz előbbre egy-egy verseny
után. Minden sporthoz, de fő-
ként a futáshoz sok idő, ener-
gia és kitartás kell.

maratoni
kilométerek mögött

– interjú ördög krisztiánnal –

szöveg: 
nagy kinga

szöveg:  maJorné kaposznyÁk Ágnes,
mezei tibor

SPAR Budapest Maraton, 2021.

tűzoltósÁgunk hírei

Az általános iskola tartott
nagytermünkben pályavá-
lasztási tanácsadást, illetve
hegedű továbbképzést és
szakmai napot szerveztek a
zenepedagógusoknak. Az Öl-
tögető kézműves program
mellett, a Kocka  Klub tábora
is kitart és péntekenként zaj-
lanak a foglalkozások. Szín-
házi előadást a hónapban ki-
csiknek és nagyoknak egya-
ránt tudtunk szervezni. A

Kacor király előadást a Kö-
szönjük Magyarországi! prog-
ram segítségével helyi óvodás
nagycsoportos gyerekeknek,
míg a Déryné Program támo-
gatásával az Azért a kis bo-
londságért című előadást tud-
tuk bemutatni 14 éven felül-
ieknek, a magyar nyelv napjá-
nak előestéjén. Célkitűzésünk,
hogy ezeket a pályázatokat,
lehetőségeket a jövő évben is
megragadjuk és újabb dara-

bokat tudjunk a közönségnek
elhozni. A Csoóri Sándor
Alaptól ifjúsági citeraoktatási
célokra novemberben kaptuk
az értesítést, hogy nyert pá-
lyázatunk. A Délibáb Citera-
együttes és utánpótlás cso-
portja oktatására, hangszerek
beszerzésére tudjuk ezt a tá-
mogatási összeget fordítani,
ezzel is életben tartani hagyo-
mányainkat és átadni az utó-
kor számára.

szöveg: lóczy péter
petőfi művelődési
hÁz

Az ifjúsági tűzoltók mun-
kái

november
a művelődési hÁzban


